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Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for, om antallet af virksomheder på 113.615 virksomheder i 2016, 

der havde 0-angivelser, jf. side 32 i beretning 12/2019 om momskontrollen, er udtryk for 

et problem? 

 

Svar 

Jeg kan henholde mig til følgende, som jeg har modtaget fra Skattestyrelsen: 

 

”Skattestyrelsen bemærker, at det ikke i sig selv er et problem, at virksomheder indsender 

nul-angivelser, da det fx kan vedrøre virksomheder, der i korte perioder er uden aktivitet, 

f.eks. virksomheder med udpræget sæsonaktivitet eller nystartede selvstændige. Skattesty-

relsen er opmærksom på, at nul-angivelser kan være udtryk for bevidste eller ubevidste 

fejl. Virksomheder med nul-angivelser indgår derfor i Skattestyrelsens almindelige ana-

lyse- og kontrolarbejde ud fra en vurdering af risiko og væsentlighed, på lige vilkår med 

øvrige virksomheder. 

 

Skattestyrelsen har gennemført et vejledningsinitiativ i 2019 målrettet enkeltmandsvirk-

somheder, der gentagne gange har indsendt en nul-angivelse, for at gøre dem opmærk-

somme på muligheden for at blive afregistreret for moms og i den forbindelse overgå til 

driftsformen personligt ejet mindre virksomhed. Hvis virksomheden efterfølgende for-

venter at få en omsætning, der overstiger 50.000 kr. indenfor en 12 måneders periode, 

skal den atter registreres for moms. Initiativet vil blive gennemført igen i år.” 
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